

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 381

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 381

1960

I. Nos. 5465-5474

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 23 November 1960 to 9 December 1960*

No. 5465. France and Ethiopia :

Page

Treaty (with annex and exchange of letters) establishing the new terms of operation of the Compagnie du Chemin de fer franco-éthiopien de Djibouti à Addis-Abéba (Franco-Ethiopian Djibouti-Addis Ababa Railway Company). Signed at Addis Ababa, on 12 November 1959 . 3

No. 5466. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (on behalf of the Colony of Saint Christopher Nevis and Anguilla) and Canada :

Convention concerning the exchange of money orders. Signed at Basseterre, St. Kitts, on 20 October 1956, and at Ottawa, on 31 October 1956 . . 99

No. 5467. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (on behalf of Antigua) and Canada :

Convention concerning the exchange of money orders. Signed at Ottawa, on 21 June 1956, and at St. John's, Antigua, on 16 July 1956 111

No. 5468. United Nations and Mexico :

Exchange of letters constituting an agreement regarding arrangements for the twenty-seventh session of the Economic and Social Council at Mexico City from 7 to 24 April 1959. Mexico, 3 and 7 April 1959 . 123

No. 5469. World Health Organization and Jordan :

Basic Agreement for the provision of technical advisory assistance. Signed at Alexandria, on 3 August 1960, and at Amman, on 15 September 1960 133

No. 5470. Belgium, Luxembourg and Netherlands :

Labour Treaty (with Protocol of Signature and Protocol). Signed at The Hague, on 7 June 1956. 145

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 381

1960

I. N^{os} 5465-5474

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 23 novembre 1960 au 9 décembre 1960*

	<i>Pages</i>
N^o 5465. France et Éthiopie :	
Traité (avec annexe et échange de lettres) fixant le nouveau régime de la Compagnie du chemin de fer franco-éthiopien de Djibouti à Addis-Abéba. Signé à Addis-Abéba, le 12 novembre 1959	3
 N^o 5466. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (au nom de la colonie de Saint-Christophe-et-Nièves et Anguilla) et Canada :	
Convention relative à l'échange des mandats-poste. Signée à Basseterre (Saint-Christophe), le 20 octobre 1956 et à Ottawa, le 31 octobre 1956	99
 N^o 5467. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (au nom d'Antigua) et Canada :	
Convention relative à l'échange des mandats-poste. Signée à Ottawa, le 21 juin 1956 et à St John's (Antigua), le 16 juillet 1956	111
 N^o 5468. Organisation des Nations Unies et Mexique :	
Échange de lettres constituant un accord relatif à l'organisation de la vingt-septième session du Conseil économique et social à Mexico, du 7 au 24 avril 1959. Mexico, 3 et 7 avril 1959	123
 N^o 5469. Organisation mondiale de la santé et Jordanie :	
Accord de base concernant la fourniture d'une assistance technique de caractère consultatif. Signé à Alexandrie, le 3 août 1960, et à Amman, le 15 septembre 1960.	133
 N^o 5470. Belgique, Luxembourg et Pays-Bas :	
Traité de travail (avec Protocole de signature et Protocole). Signé à La Haye, le 7 juin 1956	145

	<i>Page</i>
No. 5471. Belgium, Luxembourg and Netherlands :	
Treaty instituting the Benelux Economic Union (with annexed Convention containing the transitional provisions, and with Protocol of Application and Protocol of Signature). Signed at The Hague, on 3 February 1958	165
No. 5472. Belgium and Netherlands :	
Exchange of letters constituting an agreement to maintain the existing situation between the two countries with regard to the Rhine bounties. The Hague, 3 February 1958	305
No. 5473. Belgium and Iran :	
Agreement (with annex) relating to air transport between and beyond their respective territories. Signed at Tehran, on 14 April 1958	309
No. 5474. World Health Organization and Tunisia :	
Basic Agreement for the provision of technical advisory assistance. Signed at Alexandria, on 4 August 1960, and at Tunis, on 17 September 1960	335
ANNEX A. <i>Ratifications, accessions, prorogations, etc., concerning treaties and international agreements registered with the Secretariat of the United Nations</i>	
No. 4. Convention on the Privileges and Immunities of the United Nations. Adopted by the General Assembly of the United Nations on 13 February 1946 :	
Withdrawal of reservation by New Zealand	348
No. 221. Constitution of the World Health Organization. Signed at New York, on 22 July 1946 :	
Acceptance by Nigeria	350
Amendments to articles 24 and 25 of the Constitution of the World Health Organization. Adopted by resolution WHA 12.43 of the Twelfth World Health Assembly at its eleventh plenary meeting on 28 May 1959 :	
Acceptances by Nigeria and Romania.	350
No. 521. Convention on the Privileges and Immunities of the Specialized Agencies. Approved by the General Assembly of the United Nations on 21 November 1947 :	
Accession by New Zealand in respect of certain specialized agencies . . .	352

	<i>Pages</i>
N° 5471. Belgique, Luxembourg et Pays-Bas :	
Traité instituant l'Union économique Benelux (avec, en annexe, Convention transitoire, et avec Protocole d'exécution et Protocole de signature). Signé à La Haye, le 3 février 1958	165
N° 5472. Belgique et Pays-Bas :	
Échange de lettres constituant un accord en vue de maintenir la situation existante entre les deux pays concernant les primes rhénanes. La Haye, 3 février 1958	305
N° 5473. Belgique et Iran :	
Accord (avec annexe) relatif aux transports aériens entre leurs territoires respectifs et au-delà. Signé à Téhéran, le 14 avril 1958	309
N° 5474. Organisation mondiale de la santé et Tunisie :	
Accord de base concernant la fourniture d'une assistance technique de caractère consultatif. Signé à Alexandrie, le 4 août 1960, et à Tunis, le 17 septembre 1960.	335
 ANNEXE A. Ratifications, adhésions, prorogations, etc., concernant des traités et accords internationaux enregistrés au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies	
N° 4. Convention sur les privilèges et immunités des Nations Unies. Approuvée par l'Assemblée générale des Nations Unies le 13 février 1946 :	
Retrait par la Nouvelle-Zélande de sa réserve	349
N° 221. Constitution de l'Organisation mondiale de la santé. Signée à New-York, le 22 juillet 1946 :	
Acceptation de la Nigéria	351
Amendements aux articles 24 et 25 de la Constitution de l'Organisation mondiale de la santé. Adoptés par la résolution WHA 12.43 de la douzième Assemblée mondiale de la santé à sa onzième séance plénière, le 28 mai 1959 :	
Acceptations de la Nigéria et de la Roumanie	351
N° 521. Convention sur les privilèges et immunités des institutions spécialisées. Approuvée par l'Assemblée générale des Nations Unies le 21 novembre 1947 :	
Adhésion de la Nouvelle-Zélande en ce qui concerne certaines institutions spécialisées	353